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چرا مراكز مسئول
در مقابل قانون شکنی مجتمع بنکداران اهواز ساكت هستند؟!

اداره محیط زیست استان خوزستان در تاریخ 85/3/5 با صدور مجوزی به 
مساحت ۴۲ هکتار و مشروط به رعایت فاصله 5۰۰ متری تا دیوار ضلع غربی 
شرکت فولاد و فاصله ۴۰۰ متری تا منازل مهدیس با احداث مجتمع بنکداران 
اهواز موافقت می نماید و پس از آن حوالی سال 8۶ این مجتمع در انتهای کوی 
مهدیس در نزدیک ترین نقطه به صنایع فولاد خوزستان )یکی از آلاینده ترین 
نقاط اهواز( احداث می شــود. در اینکه چگونه دستگاه های ذی ربط و مسئول 
در چنین نقطه ای با وجود آلاینده های مضر زیست محیطی مجوز پخش مواد 
غذایی و بهداشــتی را صادره کرده اند سؤالات بسیاری وجود دارد که جداگانه 
به آن پرداخته خواهد شد. مالک اولیه این مجتمع به بهانه های غیرقابل قبول 
دیوارهای بتنی پیش ساخته مجتمع را به جای اینکه در فاصله 5۰۰ متری که 
از سوی مراجع ذی صلاح تعیین شده بود قرار دهد به فاصله ۷۷ متری از دیوار 
ضلع غربی منتقــل می کند که با این کار عملا چیزی در حدود ۲۶ هکتار از 
زمین هایــی که میان مجتمع و صنایع فولاد قرار دارند و عمدتا دارای کاربری 
زراعی هستند را به مجتمع بنکداران اضافه می کند اقدامی که با جرأت می توان 
گفت بدون مشارکت برخی عوامل متخلف امکان پذیر نبوده است و مالک اولیه 
به صورت غیرقانونی مساحت ۴۲ هکتاری را به ۶8 هکتار تبدیل کرده است. با 
توجه به مدارک موجود، رعایت فاصله 5۰۰ متری با صنایع فولاد شرطی بوده 
اســت که از ابتدا برای احداث مجتمع تعیین کرده اند تا توجیه و دلیلی باشد 
برای رعایت ضوابط قانون و جلوگیری از آلودگی های احتمالی شــرکت فولاد 
که به همین منظور پیش بینی ایجاد فیلتر فضای سبز به عمق مناسب با انجام 
درختکاری و فضای سبز در محوطه اطراف مجتمع بنکداران به ویژه در فاصله 
5۰۰ متری صنایع فولاد جزو شــروط و الزام آور بوده است. اتفاق عجیبی که 
در طول چند ســال گذشته رخ داده این است که با جابه جایی غیرقانونی این 
دیوار زمینه برای ساخت وســازهای غیرمجاز در این محوطه به  وجود آمده و 
طبق بررسی های به عمل آمده تاکنون ده ها پروانه به صورت غیرقانونی جهت 
احــداث انبار و واحدهای بنکداری در زمین های زراعی صادر شــده اســت و 
مشاهدات میدانی خبرنگار ما بیانگر این است که این اتفاق همچنان در حال 
انجام اســت. اینکه چگونه ۲۶ هکتار از اراضی با کاربری عمدتا زراعی تبدیل 
به تجاری شــده و ارزش افزوده کلان به جیب مالک اولیه رفته است، سؤالی 
است که مسئولین ذی ربط باید پاسخگوی آن باشند. سؤال مهم این است که 
آیا شهرداری منطقه 8 اهواز از انجام این تخلف بزرگ بی خبر بوده است؟ چرا 
تاکنون هیچ نهاد نظارتی در این موضوع مهم ورود نکرده است؟ در ادامه و حین 
بازدید از این مجتمع با نصب تابلویی از سوی هیئت امنای مجتمع بنکداران 
با این مضمون مواجه شــدیم که: براســاس مجوز صادره از اداره کل حفاظت 
محیط زیست استان خوزستان هرگونه ساخت وساز در مجتمع بنکداران مواد 
غذایی با رعایت حفظ فاصه 5۰۰ متر از دیوار صنایع فولاد مجاز می باشد. لذا 
هرگونه ساخت وســاز در خارج از محدوده غیرمجاز بوده و عواقب آن برعهده 
مالک می باشد. به گفته یکی از مسئولان هیئت امنای مجتمع بنکداران ، نصب 
این تابلو با هدف هشــدار به متخلفین و همچنین روشنگری برای افرادی که 
قصد خرید زمین در آن مکان را دارند و به دنبال آن اعلام مخالفت شان با این 
تخلف آشــکار صورت گرفته اســت. حال سؤال این جاست که با وجود نصب 
این تابلو و همچنین انجام مکاتبات و نامه نگاری های مختلف به ویژه از ســوی 
محیط زیست اهواز چرا هیچ برخوردی با متخلفین نشده است و چگونه برخی 
افراد به خود جرأت می دهند به صورت آشکار قانون را زیر پا بگذارند. در پایان 
توقع می رود که ســازمان های مربوط خصوصا دستگاه های قضایی و سازمان 
بازرســی که مهم ترین رکن در برخورد با فساد و قانون گریزی هستند به این 

مسئله ورود کرده و تصمیم محکم و قاطعی در این خصوص اتخاذ نمایند. 
اهواز- خبرنگار کیهان

درمکتب امام

وظیفه وارثان کربلا
کربلا کاخ ستمگری را با خون درهم کوبید؛ و کربلای ما کاخ سلطنت 
شیطانی را فرو ریخت. اکنون وقت آن است که ما که وارثان این خون ها 
هســتیم و بازماندگان جوانان و شهدای به خون خفته هستیم از پای 
ننشــینیم تا فداکاری آنان را به ثمر برسانیم و با اراده مصمم و مشت 
محکم، بقایای رژیم ســتمکار و توطئه گران جیره خوار شرق و غرب را 

در زیر پای شهدای فضیلت دفن کنیم.
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با ارسال لایحه از سوی رئیس جمهور به مجلس کلید خورد

شکایت از كره جنوبی
در پی عدم پرداخت بدهی به ایران

نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

شورای نگهبان وقت کافی داشته باشد
ما تأیید صلاحیت نمی شویم!

سرویس سیاسی-
روزنامه سازندگی روز گذشته اقدام به انتشار سه خبر نموده و ذیل هریک از آنها 
با اســتدلال هایی سخیف به انتقاد از مقوله ای که نام آن را »خالص  سازی« گذاشته 

پرداخته است.
مطلب اول مربوط به سخنان وزیر ارشاد است که از جذب ۴۰۰ جوان حزب اللهی 
در وزارتخانه متبوع خود در آینده نزدیک خبر داده و این امر موجب نگرانی مدعیان 
اصلاحات شــده است و نام آن را پروژه خالص سازی گذاشته اند! این ابراز نگرانی از 
ســوی مدعیان اصلاحات درخصوص ورود جوانان معتقد به مبانی اسلامی به بدنه 
دولت گرچه دور از انتظار نیست، اما در نوع خود قابل تامل است و زاویه این جریان 

با اسلام و هرگونه محتوای اسلامی را به خوبی نشان می دهد.
مطلب دیگر مربوط به تغییری در روند ثبت نام کاندیداهای انتخابات مجلس است 
که بازه زمانی ثبت نام اولیه تا زمان اعلام نتایج بررســی صلاحیت ها را افزایش داده 
است. مدعیان اصلاحات در این باره ابراز نگرانی کرده اند که »با داشتن وقت و زمان 
بیشتر برای بررسی صلاحیت ها، امکان خط خوردن تعداد بیشتری از کاندیداها که 
باب دل نهادهای ناظر نیستند، نیز بیشتر می شود.«! این هم از عجایب روزگار است 
که یک جریان سیاســی از اینکه نهادهای ناظر بر انتخابات فرصت بیشــتری برای 
بررسی صلاحیت نامزدها دارند نگران می شود. گویا احتمال تایید کاندیداهای خود 
را در شــرایطی که شورای نگهبان وقت کمتری برای تحقیقات خود داشته باشد و 

اصطلاحا با عجله کار کند، بیشتر می داند!
همچنیــن روزنامه ســازندگی با انتشــار یک گمانه زنی درخصــوص احتمال 
کاندیداتوری دو تن از روحانیون مشــهور برای انتخابات مجلس خبرگان، آن را هم 

بخشی از پروژه خالص  سازی دانسته است! 
گفتنی است هجمه های متعدد به خالص  سازی و یکدست  سازی و امثالهم از سوی 
مدعیان اصلاحات در حالی صورت می گیرد که یکی از تئوریسین های این جریان – به 
صراحت از » فتح ســنگر به سنگر« برای تصرف همه ارکان نظام سخن گفته بود. 
تجربه دولت های مورد حمایت مدعی اصلاحات از جمله دولت سابق نیز به روشنی 
نشــان داده این جریان هرگاه قدرت را به دســت بگیرد افراد همفکر و هم سلیقه با 
خود را به سرعت در بدنه دستگاه ها تزریق کرده و حتی در سطح فرماندار و بخشدار 

نیز افراد مدنظر خود را می گمارند.

»لایحه ارجاع اختلاف بین بانک مرکزی 
جمهوری اسلامی ایران و دولت جمهوری 
کره به داوری« توسط شخص رئیس جمهور 
به مجلس ارسال شد و جمهوری اسلامی 
اســترداد  قانونی  فرآیند  ایران رســما 

دارایی های خود از کره را آغاز کرد.
 حجت الاســلام و المســلمین سیدابراهیم 
رئیســی رئیس جمهور، »لایحه ارجاع اختلاف 
بیــن بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران و 
دولت جمهوری کره به داوری« را برای محمدباقر 
قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی ارسال کرد.

ایــن لایحه به پیشــنهاد معاونــت حقوقی 
رئیس جمهور در جلســه 1۴ تیرماه سال جاری 

هیئت وزیران به تصویب رسیده است.
پس از خروج دولت دونالد ترامپ از برجام در 
سال ۲۰18، تحریم های اقتصادی ایران مجدداً 
اعمال شــد، این امر منجر به مسدود شدن ۷ 
میلیارد دلار پول ایرانی ناشی از فروش نفت در 

دو بانک کره جنوبی شد.
طی سال های اخیر، به اذعان مقامات دولتی 
اقدامات متعددی برای آزاد سازی منابع بلوکه شده 
ایران در کره انجام شده است ولی تا کنون به دلیل 
برخی کارشکنی ها، منابع ارزی ایران در کره به 

حساب بانک های ایرانی واریز نشده است.
اما به نظر می رسد این بار رسیدگی به پرونده 
منابع ارزی بلوکه  شــده ایران در کره با شکایت 
رسمی دولت ایران وارد فاز جدیدی خواهد شد.

در مقدمه توجیهی لایحــه ارجاع اختلاف 
بیــن بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران و 
دولت جمهــوری کره به داوری،  آمده اســت: 
به منظور اســترداد ســپرده های بانک مرکزی 
جمهوری اســلامی ایران نزد بانک های کشور 
کره و مطالبه خســارت ناشی از تأخیر در تأدیه 
آن و در اجرای ماده 1۲ موافقت نامه تشــویق و 
حمایت از ســرمایه گذاری بین دولت جمهوری 
اســلامی ایران و دولــت جمهوری کره مصوب 
138۲/۷/13 و اصل 139 قانون اساسی جمهوری 
اســلامی ایران، لایحه زیر برای انجام تشریفات 

قانونی تقدیم می شود
در مــاده واحده این لایحه آمده اســت: به 
بانــک مرکزی جمهوری اســلامی ایران اجازه  
داده می شــود در اجرای ماده 1۲ موافقت نامه 

تشــویق و حمایت از سرمایه گذاری بین دولت 
جمهوری اسلامی ایران و دولت جمهوری کره 
مصوب138۲/۷/13 با همکاری معاونت حقوقی 
رئیس جمهور نسبت به طی فرآیند داوری طبق 
موافقت نامــه مذکور دربــاره پیگیری حقوقی 
و اســترداد مطالبات خود از بانک های کشــور 
مذکور و مطالبه خسارت ناشی از آن، اقدام نماید.

ضوابط حل و فصل اختلافات 
میان ایران و کره جنوبی

گفتنی است طبق ماده 1۲  قانون موافقتنامه 
تشــویق و حمایت از سرمایه گذاری بین دولت 
جمهوری اسلامی ایران و دولت جمهوری کره، 
ضوابط حل وفصل اختلافــات میان یک طرف 
متعاهد و ســرمایه گذار، ســرمایه گذاران  طرف 

متعاهد دیگر تبیین شده است.
بر همین اساس طبق ماده 1۲ این قانون؛

1ـ هــر اختلاف حقوقی بین ســرمایه گذار 
یکی از طرف های متعاهد و طرف متعاهد  دیگر 
که مستقیماً از سرمایه گذاری ناشی شده باشد 
باید به صورت دوســتانه بین دو طرف ذی ربط 

حل وفصل شود.
۲ـ اگــر این اختلاف ظــرف مدت )۶( ماه از 
تاریخی که به صورت کتبی توســط یک طرف به 
طرف دیگر اطلاع داده شده حل وفصل نشود باید 
بنا به درخواســت و اختیار  سرمایه گذاران ارجاع 
شــود به:  الف ـ دادگاه صالح طرف متعاهدی که 
سرمایه گذاری در قلمروی او صورت گرفته است، یا 
ب ـ یک دیوان داوری ویژه، یا پ ـ مرکز بین المللی 
حل وفصل اختلافات ســرمایه گذاری که توسط 
کنوانســیون حل وفصل اختلافات سرمایه گذاری 
بین دولت ها و اتباع دولت های دیگر ) کنوانسیون 
ایکسید(  تشکیل شده است، در صورتی که هر دو 
طرف متعاهد آن کنوانسیون را امضاء کرده باشند.

3ـ هر اختلافی که ابتدا در دادگاه های صالح 
طرف متعاهد سرمایه پذیر اقامه شود، تا زمانی که 
در دست رســیدگی است بدون توافق طرف ها 
نمی تواند به داوری ارجاع شود، و در صورتی که 
منتهی به صدور حکم قطعی شــود قابل ارجاع 

به داوری نخواهد بود.
۴ـ هر اختلافی که به داوری ارجاع شود، از 
صلاحیت دادگاه های داخلی مستثنی خواهد بود، 
با وجود این، مفــاد این بند مانع از آن نخواهد 

بود کــه محکوم له حکم داوری برای اجرای آن 
به دادگاه های داخلی مراجعه کند.

5ـ دیوان داوری ویژه موردنظر در جزء )ب( 
بند )۲( این ماده به صورت زیر تشــکیل خواهد 
شــد:  الف ـ هر طرف اختلاف یک داور تعیین 
خواهد کرد و دو داوری که بدین نحوه انتخاب 
شــده اند با توافق دوجانبه داور سومی انتخاب 
خواهند کرد که باید تبعه یک کشور  ثالث باشد 
و توسط دو طرف به عنوان رئیس دیوان انتخاب 
شود. همه داورها باید ظرف مدت دو ماه از تاریخ 
اطــلاع دادن یک طرف به طرف دیگر در مورد 
قصــد خود مبنی بر ارجــاع اختلاف به داوری 
انتخاب شوند. ب ـ هرگاه مدت های مذکور در 
جزء ) الف( فوق الذکر رعایت نشــده باشند، هر 
طرف،  در صورت عدم وجود هر توافق دیگری، 
از دبیــرکل دیوان دایمــی داوری لاهه دعوت 
خواهد  کرد کــه انتصابات لازم را به عمل آورد. 
پ ـ دیوان با اکثریت آراء اتخاذ تصمیم خواهد 
کرد، این تصمیمات برای طرفین قطعی و قانوناً 
لازم الاجرا خواهند بود و باید طبق قانون داخلی 
به اجرا درآیند، این  تصمیمات باید طبق مقررات 
این موافقتنامه، قوانین طرف متعاهد درگیر در 
اختلاف و  اصول حقوق بین الملل اتخاذ شــوند. 
ت ـ داوری طبق قواعد داوری کمیسیون حقوق 
تجارت بین الملل سازمان ملل متحد ) آنسیترال( 

انجام خواهد شد.
۶ـ رأی صادره توســط دیوان برای طرفین 
اختلاف قطعی و لازم الاجرا خواهد بود. هر طرف 
متعاهد پذیرش و اجــرای رأی طبق قوانین و 

مقررات مربوط خود را تضمین خواهد  کرد.
۷ـ هر دو طــرف متعاهد، با رعایت قوانین 
و مقــررات خود، به ارجاع اختــلاف به داوری 

بین المللی رضایت بی قیدوشرط می دهند.
غضنفرآبادی: قوه مقننه برای حل و فصل این موضوع 

به دولت کمک خواهد کرد
موسی غضنفرآبادی، رئیس کمیسیون قضایی 
و حقوقــی مجلس شــورای اســلامی نیز طی 
گفت وگویی با  اشــاره به لایحه »ارجاع اختلاف 
بیــن بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران و 
دولت جمهوری کره به داوری« گفت: بر اساس 
قانون، این لایحه می تواند ابزار قانونی مهمی در 
دســت دولت باشد تا بتواند اقدامات حقوقی در 

سطح بین المللی برای اســترداد حق و حقوق 
کشورمان صورت دهد.

رئیس کمیســیون قضایی و حقوقی مجلس 
شــورای اسلامی در ادامه با بیان اینکه بر اساس 
اصل 139 قانون اساسی ارجاع هرگونه اختلاف 
درباره اموال عمومی و دولتی به داوری باید بعد 
از تصویب هیئت وزیران به اطلاع مجلس برسد، 
عنوان کرد: این لایحه که به پیشــنهاد معاونت 
حقوقی رئیس جمهور تدوین شده بود، در هیئت 
وزیران به تصویب رسیده و امروز به مجلس ارسال 
شده است که قطعا ما در قوه مقننه نیز برای حل 
و فصل این موضوع به دولت کمک خواهیم کرد.

وی درباره ضرورت و مزیت تدوین و رسیدگی 
به این لایحه بیان داشــت: پس از اینکه ترامپ 
بــه صــورت غیرقانونی و یک طرفه در ســال 
۲۰18 از برجام خارج شــد، شاهد تحریم های 
اقتصادی ظالمانه ای علیه ایران بودیم که یکی 
از نتایج منفی آن بلوکه شــدن ۷ میلیارد دلار 
از دارایی هــای حاصل فروش نفت ایران به کره 

جنوبی بود.
غضنفرآبادی با  اشــاره به تلاش های زیادی 
که برای آزاد ســازی این دارایی ها از سوی ایران 
بــا روش هــای مختلف صورت گرفــت، اذعان 
داشت: مقامات دولت کره جنوبی تاکنون هیچ 
اقدام مثبتی در جهت آزاد ســازی این دارایی ها 
صورت نداده و با کارشکنی ها منابع ارزی ایران 

را مسدود نگاه داشته اند.
به گزارش فارس ، نماینده مردم بم در مجلس 
یازدهم همچنین با بیان اینکه ارجاع اختلاف بین 
بانک مرکزی کشورمان و دولت کره جنوبی به 
داوری بر اساس موافقتنامه ای است که در گذشته 
با این کشور داشته ایم، خاطرنشان کرد: اکنون 
دولت قصد دارد با توجه به برخی مواد ذکر شده 
در این موافقتنامه، فرآیند داوری درباره پیگیری 
حقوقی و استرداد مطالبات کشورمان از بانک های 
کره جنوبی را پیگیری کرده و خسارات ناشی از 

آن را مطالبه کند.
وی در پایان تصریح کرد: ارسال این لایحه 
توسط شــخص رئیس جمهور به رئیس مجلس 
شورای اسلامی حکایت از اهمیت آن دارد و قطعا 
قوه مقننه با توجه به روند قانونی پیش بینی شده 

در این خصوص اقدام خواهد کرد.

به تازگی دو طرح ضدایرانی با حمایت لابی 
صهیونیســتی آیپک در کمیته امور خارجی 
مجلس نمایندگان آمریکا تصویب شــده و در 
و همچنین  نمایندگان  اکثریت  موافقت  انتظار 

مجلس سنا است.
کمیته امور خارجــی مجلس نمایندگان آمریکا 
روز چهارشنبه ۲ طرح را به تصویب رسانده که مورد 
حمایت لابی صهیونیســتی آیپک است و خواستار 
تشدید تحریم ها علیه برنامه موشکی و پهپادی ایران 
و همچنین نظردهی کنگره درباره هرگونه اقدام برای 

کاهش تحریم ها می باشد.
طبق گزارش رسانه های صهیونیستی طرح نخست 
»قانون بررسی کاهش تحریم های ایران« نام گرفته 
اســت. این طرح خواستار آن است که دولت آمریکا 
هیچ تحریمی را بدون مشــورت با کنگره علیه ایران 
کاهش ندهد. طرح دوم خواستار تشدید تحریم ها علیه 
برنامه های پهپادی و موشــکی ایران قبل از منقضی 
شدن محدودیت های تسلیحاتی سازمان ملل در اکتبر 

سال جاری میلادی است. 
کمیتــه امور خارجی مجلــس نمایندگان طرح 
نخســت را بــا 3۴ رأی موافق و 1۶ رأی مخالف این 
طرح را به تصویب رساند و اکنون بایستی در میان کل 
قانونگذاران مجلس نمایندگان به رأی گذاشته شود. 
تصویــب ایــن طــرح در صحن کلــی مجلس 
نمایندگان- چنانچه این اتفاق رخ دهد- باز هم البته به 
معنای تبدیل شدن آن به قانون نخواهد بود. طرح های 
قانونی در آمریکا برای تبدیل شدن به قانون بایستی 
در هر دو مجلس نمایندگان و سنا به تصویب برسند 

و سپس توسط رئیس جمهور امضا شوند.
رئیس جمهور می تواند با اســتفاده از اختیارات 
قانونــی خود برای وتوی یک مصوبه کنگره از تبدیل 
شــدن آن به قانون جلوگیری کند. در صورت وتوی 
رئیس جمهور آن مصوبه به کنگره بازخواهد گشــت 

و چنانچه دو ســوم اعضای کنگره به شکستن وتوی 
رئیس جمهور رأی بدهند، بدون تأیید رئیس جمهور 

قانون خواهد شد. 
با آنکه انتظار می رود که طرح »بررســی کاهش 
تحریم های ایران« در مجلس نمایندگان به تصویب 
برسد برخی از قانونگذاران هم با آن مخالفت کرده اند. 
»گــرگ میکس«، قانونگذار ایــالات نیویورک گفته 
که این طرح به توانایی دولت آمریکا برای پیشــبرد 
دیپلماســی با ایران لطمه خواهد زد و تلاش ها برای 
کاستن تنش ها با این کشور را تخریب خواهد کرد. 

گفتنی اســت تصویب این طرح در کمیته امور 
خارجی مجلس نمایندگان در حالی صورت گرفته که 
دولت »جو بایدن«، رئیس جمهور آمریکا نیز تا کنون 
اراده ای برای رویگردانی از سیاســت موسوم به فشار 
حداکثری علیه ایران از خودش نشان نداده است. این 
دولت، با آنکه ادعا می کرد قصد بازگشت به برجام را 
دارد تاکنون علی رغم برگزاری چندین دور مذاکره از 

انجام این کار خودداری کرد. 
مذاکرات برای رفع تحریم ها علیه ایران از ســال 
گذشته دچار وقفه شد.  آخرین دور این گفت وگوها 
مردادماه سال گذشــته در وین برگزار شد. به گفته 
کارشناســان، برخی عوامل مانند فشــارهای رژیم 
صهیونیستی، اختلافات با کنگره و مشکلات داخلی 
در آمریکا دلیل بی میلی دولت بایدن برای بازگشــت 
بــه برجام، از زمان در دســت گرفتن قدرت در کاخ 

سفید بوده است. 
کشــورهای غربی از طریق به راه انداختن جنگ 
رســانه ای-تبلیغاتی طی ماه های گذشته در تلاش 
بوده انــد مقاومت ایران برای پافشــاری در خصوص 

منافع این کشور را بشکنند. 
تحریم ها برای کشاندن ایران پای میز مذاکره

 وضع شده اند
گرگ میکس، نماینده کنگره آمریکا در جلسه روز 

چهارشنبه بر سر طرح جدید گفت: »این خطر وجود 
دارد که توافق هایی که به دقت مذاکره شــده اند در 
کنگره ایالات متحده در معرض اختلافات حزبی قرار 
بگیرند. چنین رویدادی برای من نگران کننده است.«

میکس تصریح کرد که چنین طرح هایی با اهدف 
گسترده تری که تحریم های ایالات متحده به دنبال آن 

هستند منافات دارند. 
او تأکیــد کــرد: »تحریم ها قرار اســت اگر ما 
به اهدافمان دســت پیدا کردیم رفع شــوند. هدف 
تحریم های هسته ای ما تغییر حکومت در ایران نبود، 
صرفنظر از اینکه چقدر امیدمان را به این بسته باشیم 
که هدفش همین باشد. این تحریم ها برای آوردن آنها 
به میز مذاکره و گفت وگو با آنها بر ســر پایان دادن 

به برنامه تسلیحات هسته ای شان طراحی شده اند.«
گرگ میکس در جلسه روز چهارشنبه خواستار 
اضافه شــدن متممی به این طرح شــده بود که از 
رأی گیری در کنگره بر ســر رفــع تحریم های ایران 
جلوگیری می کرد. اعضای مجلس نمایندگان اضافه 

شدن این متمم به طرح را رد کردند. 
اظهــارات ایــن قانونگذار آمریکایی بخشــی از 
نگرانی های گســترده تری اســت که از بی اثر شدن 
تحریم ها در اثر وابستگی مفرط آمریکا به این تدابیر 

تنبیهی ناشی می شود. 
به تازگی مجله آمریکایی فارن  پالیسی از توسل 
مفرط دولت واشنگتن به تحریم ها در مقابله با سایر 
کشــورها انتقاد کرده و ضمن اشاره به اینکه در حال 
حاضــر یک پنجم اقتصــاد دنیا به نوعی مشــمول 
تحریم هــای آمریکا شــده تصریح کــرده ادامه این 
رویکــرد زوال قدرت سیاســی و اقتصادی آمریکا را 

رقم خواهد شد.
بر اساس گزارش وزارت خزانه داری ایالات متحده 
این کشــور تا ســال ۲۰۲1 بیش از 9۰۰۰ شخص، 
شرکت و بخش از اقتصاد کشورهای هدف را تحریم 

کرده اســت. در سال ۲۰۲1 که  اولین سال ریاست 
جمهوری جو بایدن، رئیس جمهور ایالات متحده بود 
دولت او ۷۶5 مورد تحریم جدید در سراســر جهان 

اضافه کرده است.
تلاش برای تحت فشار گذاشتن برنامه پهپادی

و موشکی ایران
کیث سلف، نماینده جمهوری خواه در کمیته امور 
خارجی مجلس نمایندگان که طراح قانون بررســی 
کاهش تحریم های ایران اســت از اینکه دولت بایدن 
ممکن است کنگره را به هنگام توافق احتمالی با ایران 

نادیده بگیرد ابراز نگرانی کرده است. 
او گفــت: »این طرح بــرای تأکید بر نقش مهم 
کنگره برای تصمیم گیری در خصوص این اســت که 
آیا تحریم ها تخفیف پیدا کنند یا نه و چه موقع این 

کار انجام شود.«
طرح دیگری به نام »قانــون مبارزه با جنایت« 
که خواستار تشــدید تحریم ها علیه برنامه پهپادی 
و موشــکی ایــران قبل از انقضــای محدودیت های 
تسلیحاتی سازمان ملل است  با حمایت نمایندگان 
هــر دو حزب به تصویب کمیته امور خارجی مجلس 

نمایندگان رسید. 
به گزارش فارس ، مایکل مک کال، رئیس کمیته 
امــور خارجــی مجلس نماینــدگان گفــت: »اگر 
محدودیت های ســازمان ملل منقضی شــوند ایران 
مجــاز خواهد بود به صورت آزادانه این ســلاح های 
مرگبار را در اختیار طرف های مســتبد، جنایتکاران 

جنگی، نائبان تروریستی در سراسر دنیا قرار دهد.«
گفتنی اســت مطابــق مفاد قطعنامــه ۲۲31 
شــورای امنیت سازمان ملل متحد که حدود 8 سال 
پیش برای تأیید برجام صادر شــد  محدودیت های 
اعمال شــده این ســازمان در خصوص فعالیت های 
مربوط به موشک  هالی بالیستیک ایران اکتبر ۲۰۲3 

منقضی خواهند شد.

با حمایت لابی صهیونیستی آیپک انجام شد

تلاش برای تصویب 2 طرح ضدایرانی در مجلس نمایندگان آمریکا

بسیج  مرکزی  شــورای  عضو 
دانشــجویی دانشــگاه شریف با 
قرآن  کردن هتک حرمت  محکوم 
کریم، گفت: خواسته دانشجویان و 
مردم جامه عمل پوشیدن بر آنچه 
رهبرمان فرمودند است یعنی تحویل 
دادن عامل جنایت به دستگاه های 
برای  اسلامی  قضائی کشــورهای 

اجرای حدود اسلامی است.
علیرضا  هاشــم زاده عضو شــورای 
دانشگاه  دانشــجویی  بســیج  مرکزی 
شریف در گفت وگو با خبرنگار سیاسی 
خبرگزاری فارس، ضمن محکوم کردن 
اهانت به قرآن کریم، گفت: شــاید اگر 
فــردی در کنجی از عالم و درحد ســر 
و صــدای منطقه ای دســت به چنین 
اقدامی می زد مسئله هم در حد همان 
منطقه باید مورد بررسی قرار می گرفت 
ولی وقتــی صدای این عمــل جهانی 
می شود و دست هایی پشت این جهانی 
شدن مشهود است دیگر فقط محلی از 
انگاشتن این رویداد ها کمی ساده انگارانه 
است. این گونه اهانت ها صرفا بار کلامی 
ندارد و صرفا برای عقده گشایی طراحی 
نشده بلکه زمینه نفرت پراکنی عملی و 
سایه افکنی قدرت ها را بر سر مسلمین 

فراهم می کند.
وی افزود: همان طور که  اشاره شد از 
رخداد های پشت سرهم می توان دریافت 
که ما با یک اقدام رو به رو نیستیم بلکه با 
یک جریان مواجه هستیم. تقریبا بیش از 
یک ماه است که آتش زدن کتاب مقدس 
مســلمین و اهانت به آن درحال تکرار 
شدن اســت و با توجه به اخبار تازه ای 
که از دانمارک بگوش می رسد و به نظر 
ادامه هم داشته باشد این بار هم اهمیت 

این موضوع را بیشتر می کند.
ایــن فعال دانشــجویی تاکید کرد: 
تحلیلی که از همه این صحبت ها مهم تر 
بود سخنانی بود که جناب سید حسن 
نصــرالله بیان کردنــد و آن نقش رژیم 
صهیونیستی در ایجاد این جریان است. 
وضعیت فعلی رژیم بی سابقه است شکاف 
سیاسی در بدنه حکومت و بدنه جامعه 
آنها و قدرت بی سابقه گروه های مقاومت 
و ســایه بلند حزب الله بر ســر آنها که 
نشانه آن شکست های پیاپی اسرائیل در 
نبرد های چند روزه با مقاومت بوده است.

هاشــم زاده تاکید کرد: این به هم 

ریختگی تا حدی بوده که مسئولین این 
رژیم مثل آب خوردن حرف از فروپاشی 
می زنند. آنچه مشــهود است آنها نیاز 
دارند افکار عمومی بین المللی را به طور 
مقطعــی از خود منحرف کنند. وحدت 
امروز ملت های مســلمان بر حمایت از 
فلســطین که شمایلی از آن در وقایعی 
مثل جام جهانی قطر رسانه ای شد خود 
پتکی محکم و تقویت کننده بی سامانی 

درونی رژیم است. 
وی افزود: واکنش های مســلمانان 
به این جریان بایــد به قدری محکم و 
بازدارنده باشد که دیگر کشوری جرات 
تکرار آن را نداشــته باشــد و این بازی 
همین جا تمام شــود وگرنه با توجه به 
آنچه به نظر می رسد ممکن است اهداف 
پشــت این بازی تازه محقق شــود در 
بلندمدت شــاهد درگیری مداوم با این 

جریان باشیم.
عضو شورای مرکزی بسیج دانشجویی 
دانشگاه شریف گفت: واکنش ملت های 
اســلامی و تجمع اخیر دانشــجویان و 
طلاب همراه مردم در مقابل ســفارت 
ســوئد ســیلی محکمی بود اما هنوز با 

بازدارندگی فاصله دارد.
هاشم زاده ادامه داد: چگونه می توان 
باور کرد که دولت سوئد زمینه را برای 
این جریان فراهم نکرده درحالی که تکرار 
یک  اشــتباه هرگز اتفاقی نیست. دولت 
سوئد پیش از این نیز بازگیری مهمی در 
حمایت از گروه های تروریستی ضدایرانی 
به طور خاص در پرونده حمید نوری و 
همکاری این دولت با سازمان منافقین 

داشته است.
وی افزود: حال این جریان جدید نه 
تنها برای امت اسلامی یک میدان آزمون 
مهم  بلکه مسئله منافع ملی نیز درمیان 
است، چون اسلام در جامعه ایران ریشه 
صدها ساله دارد و  حمله به هنجارهای 
یک جامعه توسط یک دولت خارجی پای 

منافع ملی را هم وسط می کشد.
عضــو شــورای مرکــزی بســیج 
دانشــجویی دانشــگاه شــریف، گفت: 
خواسته فعلی دانشــجویان و طلاب و 
آحاد ملت مسلمان ایران از دولت جامع 
عمل پوشیدن بر آنچه رهبرمان فرمودند 
است یعنی تحویل دادن عامل جنایت به 
دستگاه های قضایی کشورهای اسلامی 

برای اجرای حدود اسلامی است.

فعال دانشجویی:
 تحویل عاملان قرآن سوزی به كشورهای اسلامی

 مطالبه دانشجویان و مردم است

فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران با هدف شرکت 
در مراسم روز نیروی دریایی روسیه، وارد سن پترزبورگ شد.

دریادار شهرام ایرانی، فرمانده نیروی دریایی راهبردی ارتش جمهوری اسلامی 
ایران با هدف شرکت در مراسم روز نیروی دریایی روسیه، وارد سن پترزبورگ در 

روسیه شد.
به گزارش فارس، دریادار ایرانی در بدو ورود به فرودگاه بین المللی پولکووای 
سن پترزبورگ مورد استقبال کاظم جلالی سفیر جمهوری اسلامی ایران در روسیه، 
سرتیپ بورزنکو نماینده فرمانده نیروی دریایی روسیه و ناخدا رضا خسروی مقدم 

وابسته نظامی سفارت ایران در روسیه قرار گرفت.
فرمانده نیروی دریایی راهبردی ارتش در بدو ورود به ســن پترزبورگ گفت: 
یکــی از ماموریت هایی که همه نیروهای دریایی در جهان از جمله نیروی دریایی 

ارتش جمهوری اسلامی برعهده  دارند، دیپلماسی دریایی و گسترش آن است.
وی با  اشاره به دیپلماسی دریایی در حوزه دریا، افزود: ما یک رزمایش مرکبی 
را سالیانه با حضور نیروی دریایی روسیه و چین در سواحل مکران و شمال اقیانوس 
هند انجام می دهیم. دریادار ایرانی با  اشاره به علت سفر خود به سن پترزبورگ، بیان 
کرد: این سفر در راستای دعوت فرمانده نیروی دریایی روسیه انجام شده که شخصاً 

به ایران سفر داشت و حضور شناورهای ما نیز در همین راستاست.
فرمانــده نیروی دریایی ارتش تصریح کرد: نیروی دریایی بنابر گفته فرمانده 
معظم کل قوا یک نیروی بین المللی است و حتماً در صحنه های بین المللی حضور 

موثر و موفقی را خواهیم داشت.
دریادار ایرانی خاطرنشــان کرد: تلاش می کنیــم پرچم نظام مقدس و مردم 

عزیزمان را به ویژه در همه صحنه های بین المللی افراشته نگاه داریم.
قرار اســت، فرمانده نیروی دریایی راهبردی ارتش جمهوری اسلامی ایران در 
رژه سالانه روز نیروی دریایی روسیه که یکشنبه هشتم مردادماه 1۴۰۲ با حضور 
ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روســیه و مقامات بلندپایه دفاعی ۲1 کشور جهان 

در سن پترزبورگ برگزار می شود، شرکت کند.
گفتنی اســت، همزمان با برگزاری رژه ســالانه روز نیروی دریایی روسیه در 
سن پترزبورگ، دو فروند شناور نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران نیز در 
شمال دریای خزر در محل بندر کاسپیسک به مراسم رژه دریایی روسیه می پیوندند.

به دعوت فرمانده نیروی دریایی روسیه انجام شد
سفر امیر ایرانی به روسیه و اعزام 2 شناور نیروی دریایی ارتش

به رژه سن پترزبورگ

که  غیرغایب  مشمولان  کلیه 
متقاضی شــرکت در راهپیمایی 
اربعین حسینی هستند می بایست 
دریافت  از کشــور  مجوز خروج 

کنند.
به گزارش ایرنا، ســازمان وظیفه 
عمومــی فراجــا در اطلاعیه ای اعلام 
کرد: کلیه مشــمولان غیرغایب بدون 
دریافــت مجــوز خروج از کشــور از 
مراجعه به کلیه مرزهای زمینی و هوایی 

خودداری کنند.
کلیه مشــمولان غیرغایب که 

متقاضی ســفر به کشور عراق به 
جهت زیارت عتبات عالیات در ایام 
محرم و صفر هســتند می بایست 
حتما مجوز خروج از کشور بدون 
نیاز به پرداخت وثیقه را از ابتدای 
 مرداد تا ۲5 شهریورماه از سامانه
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دریافــت کنند. در ایــن اطلاعیه 
آمده اســت؛ اخذ مجــوز خروج 
از کشــور ضروری بــوده و لیکن 
پرداخت وثیقه از مراحل آن حذف 

شده است.

سازمان وظیفه عمومی:
مشمولان غیرغایب سربازی برای پیاده روی 

اربعین مجوز خروج بگیرند

سید پژمان شــیرمردی، معاون سازمان 
فرآیند خنک ســازی  در  گفت:  اتمی  انرژی 
می توانیم  هســته ای  رآکتور  ســیکل های 

تأسیسات شیرین سازی آب را نصب کنیم.
سید پژمان شــیرمردی، معاون سازمان انرژی 
اتمی و مدیرعامل شرکت توسعه کاربرد پرتوها طی 
گفت وگویی به تشــریح کاربرد انرژی هسته ای در 
شیرین کردن آب شور و تصفیه پساب های صنعتی 
و اقدامات سازمان انرژی اتمی در این حوزه پرداخت.

وی در ایــن گفت وگــو اظهار داشــت: یکی از 
کاربردهای مهم فناوری صلح آمیز هسته ای در بحث 
آب اســت. این فناوری می تواند هم در صرفه جویی 
آب و هم در تولید آب شــیرین تأثیرگذار باشــد. 
تصفیه پســاب های صنعتی، کاهش آلودگی هوا و 
نگهداری مواد غذایی برای مدت زمان طولانی برخی 
از مهم ترین چالش هایی است که کشورهای مختلف 
با آن دســت به گریبان هســتند. حالا دانشمندان 
روش هــای مؤثر و ایمنی برای حــل این چالش ها 

پیدا کرده اند.
شــیرمردی همچنیــن در تشــریح نقش این 
تکنولــوژی در صرفه جویی آب گفــت: با توجه به 
اینکه بخش عمده ای از آب مصرفی کشور در بخش 
کشاورزی اســت، با اســتفاده از فناوری هسته ای 
می توان محصولاتی را تولید کرد که میزان مصرف 

آب را در محصــولات کشــاورزی یک ســوم کمتر 
می کند. سوپرجاذب ها می توانند در کاهش مصرف 
آب محصولات کشاورزی بســیار تأثیرگذار باشند. 
بنابرایــن در بحث مدیریت منابع آب و صرفه جویی 
در مصرف آب می توانیم موادی را تولید کنیم که در 
فرآیند تولید این مواد از فناوری صلح آمیز هسته ای 

یا پرتوها استفاده می شود.
وی در ادامــه با بیان اینکه امــروزه روش های 
مختلفی در دنیا برای تولید آب شیرین وجود دارد 
کــه یکی از مهم ترین آنها اســتفاده از نیروگاه های 
هسته ای اســت، توضیح داد: نیروگاه های هسته ای 
بــزرگ ظرفیت تولید بالای آب شــیرین را دارند. 
نیروگاه اتمی بوشهر واحدی را دارد که می تواند روزانه 
تا ۷۰ هزار متر مکعب آب شیرین تولید کند. در سند 
راهبردی سازمان انرژی اتمی و همچنین با توجه به 
دســتور مقام معظم رهبری تولید حدود ۲۰ هزار 
مگاوات برق هســته ای پیش بینی شده است. تولید 
۲۰ هزار مگاوات برق هسته ای فرصت مناسبی است 
که در کنار آن تولید آب شیرین را هم دنبال کنیم.

معاون ســازمان انرژی اتمی خاطرنشــان کرد: 
در فرآیند خنک سازی سیکل های رآکتور هسته ای 
می توانیم تأسیسات شیرین سازی آب را نصب کنیم. 
یعنی به عنوان یک واحد جانبی رآکتور هسته ای آن 
را در نظر بگیریم. برنامه داریم که بتوانیم واحدهای 

ارزشــمند و راهبردی را در ایــن نیروگاه ها اجرایی 
کنیــم تا بتوانیم بخشــی از آب مصرفی کشــور را 
حداقل در مناطقی که نیروگاه های هسته ای دارند 
تأمین کنیم. به نحوی با یک تیر دو نشان می زنیم. 
یعنی هم تولید برق می کنیم که امروز نیاز اساسی 
کشــور است، هم تولید آب شیرین می کنیم که باز 
هم نیاز اساســی کشور و مردم ماست. اگر بخواهیم 
به عنوان یــک روش کاربردی با بهره وری بالا برای 
تولید آب شیرین صحبت کنیم، استفاده از رآکتور 
هســته ای اســت. روش های دیگری هم در صنعت 
هســته ای برای تولید آب شیرین وجود دارد که آن 
روش ها بیشتر هزینه بر هستند. برخی روش ها تولید 

کمتری دارند که به صرفه نیستند.
انرژی هسته ای روی سفره های مردم

به گزارش مهر ، شــیرمردی همچنین در پاسخ 
به این پرســش که این پروژه  در کدام شهرها اجرا 
شده است، گفت: در بوشهر چون نیروگاه هسته ای 
وجود دارد آغاز شده است. با توجه به دستور رئیس  
ســازمان انرژی اتمی مبنی بر راه اندازی و تأسیس 
نیروگاه هســته ای در حاشــیه خلیج  فارس به ویژه 
سواحل مکران و همچنین منطقه ای از شمال کشور 
برنامه های انتخاب سایت آغاز شده است. در آینده 
نزدیک این اقدامات آغاز شده و بخشی از مشکلات 
 کشــور که تأمین آب شــرب اســت رفع می شود.

این جاســت که مردم طعم انرژی هســته ای را به 
صورت واقعی می چشند و به عبارتی انرژی هسته ای 

بر سفره های مردم می نشیند.
وی همچنیــن دربــاره پســاب های صنعتی و 
تصفیه آنها با استفاده از انرژی هسته ای اذعان کرد؛ 
علاوه بر تولید سوپرجاذب ها و کاهش مصرف آب در 
بخش های مختلف کشــاورزی، با استفاده از پرتوها 
می توانیم میزان بار میکروبی و مواد شیمیایی پساب ها 
را کاهش دهیم. پساب ها یا پساب های شهری هستند 
و یا پساب های بیمارستانی و یا صنعتی هستند. درون 
این پساب ها دو موضوع بسیار مهم است. یکی وجود 
بــار میکروبی و دیگری وجود مولکول های آلی و یا 
مواد شــیمیایی. مسائل و مشــکلات دیگری مانند 
فلزات ســنگین و ... هم وجــود دارد. به طور کلی 
این دو موضوع اهمیت بســیاری دارند. با پرتودهی 
 اشــعه وقتی به فاضلاب و یا پساب برخورد می کند. 
میکروب ها را کاهش می دهــد. پرتو وقتی به ماده 
شیمیایی و یا آلی برخورد می کند، می شکند و باعث 
رسوب آنها می شود. در یک میزان دز مشخص و در 
کنــار روش های دیگر، می توانیم آبی را آماده کنیم 
که قابلیت استفاده در صنعت و کشاورزی را داشته 
باشد. یعنی یک پسابی که معضل بوده به عنوان یک 
ظرفیت نگاه می کنیم. یک تهدید را به یک فرصت 

تبدیل می کنیم.

معاون سازمان انرژی اتمی:

مشکل آب شرب را با كمک صنعت هسته ای حل می كنیم

خبرگزاری فارس: آیین وداع و مراســم تشییع پیکر پاک و مطهر شهید »علی شوقی 
آلیکوهی« دیروز در ستاد فرماندهی انتظامی استان چهارمحال و بختیاری در شهرکرد 
برگزار شــد. همچنین پیکر این شــهید فراجا در شهرستان اردل تشییع و سپس در 
گلزار شهدای روستای آلیکوه به خاک سپرده شد. ستوان دوم علی شوقی روز پنج شنبه 
هنگام دستگیری عاملان نزاع و درگیری طایفه ای در منطقه دیناران شهرستان اردل 

به شهادت رسید.

تشییع پیکر شهید مدافع امنیت فراجا
در شهركرد


